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Protokół Nr 43 

z obrad czterdziestej trzeciej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 2.03.2022r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 13:00 – do godz. 14:30. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 14 radnych udział wzięło 13 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2020r. 

poz.713/ 

Skład Rady Miejskiej w Więcborku 14 radnych, w związku z wygaśnięciem mandatu 

radnego. 

 

Radna nieobecna usprawiedliwiona – p Brygida Migawa. 

 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 
4. Redaktor Tygodnika „Wiadomości Krajeńskie”   - Robert Środecki 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Sprawozdanie z działalności sołectw gminy Więcbork w zakresie realizacji funduszów 

sołeckich oraz aktywności kulturalnej w roku 2021. 
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9. Przyjecie uchwały w sprawie aktualizacji „Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork”. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2022. 

11. Wolne wnioski i informacje. 
12. Zakończenie 

 

Do porządku obrad nie wniesiono zmian 

Ad.4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że Protokół  z XLII sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. 

Zapytała, czy ewentualnie ktoś z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie 

zgłoszono, więc poddano Protokół pod głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

25.02.2022r. – Przewodnicząca RM p. Anna Łańska uczestniczyła w uroczystościach 

zorganizowanych przez Szczep Więcborskich Drużyn Harcerskich pn.: „Dnia Myśli 

Braterskiej”/. Działalność i zaangażowanie zrzeszonych w ramach Szczepu młodych ludzi jest 

zauważalna na terenie gminy Więcbork, a to świadczy o tym, że inicjatywa utworzenia takiej 

grupy była słuszna. 

26.02.2022r. – udział Przewodniczącej RM w Walnym Zebraniu sprawozdawczym OSP 

Lubcza. 

1.03.2022r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu  

i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego 

oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. tego samego dnia Przewodnicząca 

uczestniczyła w obchodach Narodowego Dnia Żołnierzy Wyklętych na Cmentarzu 

Parafialnym w Więcborku, gdzie wspólnie z radnymi: p. Beata Koptą, p. Brygida Migawa,  

p. Dorota Wnuk i p; Mateuszem Łańskim, złożyła kwiaty i znicze na grobach Żołnierzy 

Wyklętych oraz wraz z radnymi p. Beatą Kopta i p. Stanisławem Piłką wzięła udział  

w otwarciu wystawy pn.: „Żołnierze Wyklęci-Podziemie Niepodległościowe 1945-1963” 

zorganizowanej przez Miejsko-Gminna Bibliotekę Publiczna w Więcborku w Centrum 

Aktywności Lokalnej przy ulicy Rybackiej.  

 

Ad.6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
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Wystąpienie Burmistrza Więcborka zostało podzielone na trzy części: 

Działania między sesjami: 

3.02.2022r. – spotkanie z Dyrektorem Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska  

w Bydgoszczy p. Szymonem Kosmalskim. Rozmowy dotyczyły miedzy innymi budowy 

obwodnicy Więcborka. Wpłynął Raport oddziaływania inwestycji na środowisko, dokument 

został przekazany do trzech instytucji: Sanepid, Wody Polskie i Regionalnej Dyrekcji 

Ochrony Środowiska w celu ich uzgodnienia. Poruszono również tematy związane  

z planowanymi remontami dróg wojewódzkich na terenie gminy Więcbork /miejsce: siedziba 

RDOŚ w Bydgoszczy/. 

4.02.2022r. – spotkanie z przedstawicielami Polskiej Spółki Gazownictwa Oddział  

w Bydgoszczy. Gmina Więcbork cały czas pozostaje w kontakcie ze Spółką, gdyż temat 

gazyfikacji Więcborka nie został definitywnie zamknięty. Cały czas trwają rozmowy, które 

należy mieć nadzieję, że w niedalekiej przyszłości przyniosą zamierzone efekty. Tego samego 

dnia Burmistrz Więcborka uczestniczył w posiedzeniu Rady Decyzyjnej Lokalnej Grupy 

Działania „Nasza Krajna” w Sępólnie Krajeńskim. 

7.02.2022r. – Burmistrz Więcborka wspólnie ze Starostą Sępoleńskim wręczyli List 

Gratulacyjny informujący p. Bartosza Nowowiejskiego właściciela Firmy SBN w Runowie 

Krajeńskim o przyznaniu nagrody Starosty Sępoleńskiego „Złoty Klucz Przedsiębiorczości” 

na wniosek Burmistrza Więcborka /miejsce: siedziba SBN w Runowie Krajeńskim/ 

9.02.2022r. – udział w wideokonferencji z przedstawicielami Banku Gospodarstwa 

Krajowego – operatora Rządowego Programu „Polski Ład” Fundusz Inwestycji 

Strategicznych oraz w wideokonferencji z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim, której 

poruszono m. in. realizacji Programu „Asystent Osobisty Rodziny”. 

10.02.2022r. – udział w Werbinarum dotyczącym Funduszu Inwestycji Strategicznych 

realizowanego przez Bank Gospodarstwa Krajowego . 

11.02.2022r. – spotkanie z Dyrektorem Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim, które 

dotyczyło między innymi realizacji inwestycji związanej z przebudową części ulicy 

Powstańców Wielkopolskich w Więcborku, gdzie zostanie przebudowane istniejące przejście 

dla pieszych oraz wybudowane jedno nowe przejście. Inwestycja wpłynie na lokalizacje 

zjazdu na drogę gminną, na ulicę Zamkową w Więcborku. 

12.02.2022r. – udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Suchorączek /miejsce: świetlica 

wiejska w Suchorączku/. 

15.02.2022r. – udział w spotkaniu z p. Andrzejem Leśniakiem z Fundacji „Zagrajmy Razem”, 

w sprawie realizacji wspólnych przedsięwzięć i uczestnictwa w wydarzeniach realizowanych 

przez Fundację. Fundacja zajmuje się promocją gry w szachy. Tego samego dnia Burmistrz 

wziął udział w spotkaniu zorganizowanym przez Powiatowego Komendanta Państwowej 

Straży Pożarnej w Sępólnie Krajeńskim dotyczącym nowej ustawy z dnia 17 grudnia 2021r.  

o ochotniczych strażach pożarnych. Ustawa wprowadza szereg nowych zasad dotyczących 

jednostek samorządu terytorialnego odpowiadających za bezpieczeństwo na swoim terenie. 

ważnym dla Jednostki jest m.in. art. 15 ust. 1  wprowadzający obowiązek wypłaty 

ekwiwalentu druhowi uczestniczącemu w akcji „za każdą rozpoczętą godzinę”. 

Przeprowadzono analizę na podstawie dwóch największych Jednostek OSP z terenu gminy 

Więcbork, które najczęściej uczestniczą w zdarzeniach i na tej podstawie nie zmieniając 

stawki godzinowej, ekwiwalent za tą samą ilość wyjazdów, jak dotychczas będzie o około  
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50 % wyższy niż dotychczas. Dobrym rozwiązaniem dla druhów ochotników jest również 

wprowadzenie ww. ustawa świadczenia ratowniczego z powodu wysługi lat  w OSP, wysługi 

poświadczonej uczestnictwem w akcjach ratowniczo-gaśniczych: dla mężczyzn 25 lat  

i ukończony 65 rok życia, dla kobiet 20 lat i ukończone 60 lat. Wysokość świadczenia wynosi 

200, 00 zł miesięcznie. Spotkanie w tej sprawie wynikało z faktu art. 50 pkt. 6 tej ustawy,  

o której mowa mówi, że Burmistrz ma weryfikować pod względem wiarygodności 

oświadczenia świadków dotyczące wniosków o przyznanie wspomnianego powyżej 

świadczenia. Ponadto w tym dniu Burmistrz uczestniczył w Nadzwyczajnym Walnym 

Zebraniu Członków Stowarzyszenia LGD, podczas którego uzupełniono skład Komisji 

Rewizyjnej. 

16.02.2022r. – udział w posiedzeniu Społecznej Komisji Mieszkaniowej, które odbyło się  

w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku, a następnie w spotkaniu z Harcmistrzem  

p. Jerzym Gębalą Komendantem Chorągwi Kujawsko-Pomorskiej ZHP. Rozmowy dotyczyły 

dalszej współpracy Gminy Więcbork i Burmistrza z Harcerzami. Ponadto poruszono temat 

lokalizacji Harcówki dla Więcborskich Harcerzy na terenie Więcborka i przeprowadzono  

w tej sprawie wizje lokalne. Przedstawiono w  tym zakresie dwie lokalizacje tj.: pierwsza, to 

obiekt na plaży miejskiej, druga w lasku miejskim, gdzie obecnie harcerz się spotykają,  

w pomieszczeniach, które obecnie umową dzierżawy są przekazane we władanie Kurkowego 

Bractwa Strzeleckiego. Rozmowy będą kontynuowane w marcu. 

17.02.2022r. – odebranie z rąk przedstawiciela Urzędu Marszałkowskiego podziękowania za 

działania Gminy na rzecz seniorów w tym szczególnie tych niesamodzielnych  

i niepełnosprawnych. Ostatni realizowany w tym aspekcie Program to Teleopieka w ramach, 

którego dziesięciu seniorów otrzymało „Bransoletki Życia”. Tego samego dnia burmistrz 

wziął udział w spotkaniu z II Wicewojewodą Kujawsko-Pomorskim p. Radosławem 

Kępińskim, który podczas wizyty w Szkole Podstawowej nr 1 w Więcborku przekazał 

Dyrektor Placówki symboliczny czek na kwotę 92.700,00 zł w ramach Rządowego Programu 

„Laboratoria Przyszłości”. Ogółem szkoły podstawowe z terenu gminy Więcbork otrzymały 

łącznie w ramach ww. Programu prawie 400.000,00 zł. W czasie wizyty Wicewojewoda 

obejrzał również realizację inwestycji dotyczącej rozbudowy sali gimnastycznej w 

Więcborku, przy SP nr 1, która finansowana jest w 90% z Funduszu Inwestycji Lokalnych. 

19-20.02.2022r. – koordynacja działań na terenie gminy Więcbork związana z usuwaniem 

skutków huraganu. Burmistrz podziękował w związku z tym wszystkim, którzy włączyli się 

w te działania tj. druhom z OSP, strażakom Państwowej Straży Pożarnej i służbom ENEA. 

22.02.2022r. – udział we mszy św. i uroczystościach pogrzebowych zmarłej najstarszej 

mieszkanki Więcborka p. Jadwigi Jańczak, która dożyła pięknego wieku – 104 lat. W tym 

samym dniu Burmistrz spotkał się z przedstawicielem Banku Gospodarstwa Krajowego  

w sprawie naboru do II i III edycji Rządowego Programu Inwestycji Strategicznych.  

W zorganizowanych przez Gminę Więcbork spotkaniu wzięli udział przedstawiciele 

wszystkich samorządów powiatu sępoleńskiego /miejsce: Centrum Aktywności Seniora  

w Więcborku/. 

24.02.2022r. – udział w naradzie koordynacyjnej „Ochrona Przeciwpożarowa Nadleśnictwa 

Lutówko i Runowo”/spotkanie odbyło się online/ oraz w zebraniu sprawozdawczym OSP 

Pęperzyn /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Pęperzyn/. 

25.02.2022r. – wideokonferencja z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim, gdzie poruszony został 

temat agresji na Ukrainę, a następnie udział w obchodach „Dnia Myśli Braterskiej” 

Więcborskiego Szczepu Drużyn Harcerskich. 
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26.02.2022r. -  posiedzenie Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego w związku  

z brutalną napaścią Rosji na Ukrainę oraz związany z tym temat pomocy i koordynacji 

działań w sferze pomocy Ukraińcom. 

27.02.2022r. – wideokonferencja z Wojewodą Kujawsko – Pomorskim w temacie wydarzeń 

na Ukrainie. 

28.02.2022r. – udział w posiedzeniu Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego,  

a następnie w Warsztatach refleksyjnych dotyczących realizacji Strategii LGD ‘Nasza 

Krajna”. W tym dniu Burmistrz uczestniczył także w posiedzeniu Rady Nadzorczej Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Więcborku, na którym zatwierdzono sprawozdania finansowe  

i merytoryczne Spółki za rok 2021. Ponadto Burmistrz wziął udział w wideokonferencji  

z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim w sprawie Ukrainy. 

1.03.2022r. – udział wideokonferencji z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim w sprawie 

Ukrainy, a następnie w posiedzeniu połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu  

i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego 

oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych w Miejsko-Gminnej Bibliotece 

Publicznej w Więcborku. Tego dnia w godzinach dopołudniowych Burmistrz złożył wieńce  

i znicze na Cmentarzu Komunalnym w Więcborku, a po południu na Cmentarzu Parafialnym 

w Więcborku w ramach obchodów Narodowego Dnia Żołnierzy Wyklętych. W tym miejscu 

Burmistrz podziękował za udział w uroczystościach uczniom klasy mundurowej Liceum 

Ogólnokształcącego w Więcborku oraz Harcerzom z Więcborskiego Szczepu Drużyn 

Harcerskich. Burmistrz wziął również udział w otwarciu wystawy pn.: „Żołnierze Wyklęci-

Podziemie Niepodległościowe 1945-1963” zorganizowanej przez Miejsko-Gminna Bibliotekę 

Publiczna w Więcborku w Centrum Aktywności Lokalnej przy ulicy Rybackiej.  

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Jacek Kabattek nawiązując do informacji o spotkaniu Burmistrza z Dyrektorem 

Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim pytał, czy w trakcie rozmów padła informacja  

o dacie końca inwestycji prowadzonej w Zakrzewku, a przede wszystkim uprzątnięciu 

bałaganu, który wokół niej pozostał.  

Burmistrz Więcborka powiedział, że jeżeli chodzi o uprzątnięcie terenu i wykonanie 

pewnych prac, które mają wpływ na komfort użytkowników tej drogi, uważa, że prace te 

zostaną wykonane jeszcze w marcu. W ramach środków, którymi dysponował Dyrektor nie 

wystarczyło na wszystko, dlatego podjął decyzje, że część tych prac zostanie wykonana przez 

służby Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim. Burmistrz podkreślił, że ma świadomość, 

że zadanie wykonane w Zakrzewku nie jest w stu procentach satysfakcjonujące dla Gminy 

Więcbork, ale to, co kluczowe zostało wykonane i z tego należy się cieszyć. Komfort tej 

drogi, jak i wybudowany chodnik znacząco poprawia bezpieczeństwo osób poruszających się 

na tej drodze. 

Radny Kabattek mówił też o wzorowej pracy i współpracy z druhami jednostki OSP 

Zakrzewek w trakcie usuwania skutków huraganu. Pomimo tego, że była to niedziela 

odpowiadali na każde zgłoszenie i za to zaangażowanie bardzo im dziękował. 

Radny Jan Antczak pytał z kolei, czy w roku 2022 zostanie naprawiona droga wojewódzka 

przebiegająca przez Więcbork. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że na dzień dzisiejszy może powtórzyć jedynie,  

to, o czym zapewniał zarówno Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich, jak i Marszałek 
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Województwa Kujawsko-Pomorskiego, a mianowicie to, że w roku bieżącym zostanie 

zrealizowana inwestycja dotycząca remontu nawierzchni drogi nr 241 na odcinku Wiele- 

Więcbork. Na dzień dzisiejszy nie jest w stanie odpowiedzieć, czy znajda się również środki 

na wykonanie remontu, chociażby częściowego nawierzchni drogi przy ul. Wyzwolenia  

w Więcborku. Marszałek deklarował, że będzie czynił starania, aby środki na remont tego 

odcinka drogi również się znalazły, ale jak będzie, zobaczymy.  

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Organizacja pomocy dla Ukrainy: 

Zadania obecnie postawione gminom do realizacji, to w głównej mierze: koordynacja 

organizowanych zbiórek darów dla uchodźców, podejmowanie działań w celu przygotowania 

miejsc w celu możliwego zakwaterowania cudzoziemców przybywających z Ukrainy, 

gromadzenie ofert prywatnych miejsc kwaterunkowych, zbieranie informacji  

o przybywających uchodźcach, którzy przybywają poza koordynacją służb rządowych. Na 

dzień dzisiejszy zostało wyznaczonych w Gminie Więcbork dwóch koordynatorów tj. 

Koordynatorem ds. lokacji uchodźców, w tym zgłaszania obiektów możliwych do lokacji jest 

p. Magdalena Starzecka, natomiast Koordynatorem ds. pomocy humanitarnej jest  

p. Katarzyna Włodarczak. 

Jako Gmina, która nie posiada własnych internatów, ośrodków wypoczynkowych, zgłoszono 

możliwość tzw. kwaterunku zbiorowego. Obecnie jest do tego celu wyznaczona Remiza OSP 

w Więcborku. Jeżeli jednak zajdzie potrzeba Gmina jest w stanie wskazać kolejne, podobne 

miejsca. Jednakże na obecną chwilę nie ma takiej potrzeby. Podobne miejsca będą 

dysponowane dopiero po wykorzystaniu wszystkich innych miejsc kwaterunkowych  

o wyższych standardach. Zebrano też informację od mieszkańców, właścicieli ośrodków 

wypoczynkowych i miejsc hotelowych. Łącznie na terenie gminy Więcbork dysponujemy 176 

miejscami dla uchodźców. Lista obiektów została przekazana do Wydziału bezpieczeństwa  

i Zarządzania Kryzysowego Województwa Kujawsko – Pomorskiego i czeka na 

zatwierdzenie. Dopiero po zatwierdzeniu przez Wojewodę w tych miejscach będą lokowani 

uchodźcy. Obecnie na terenie gminy jest już kilkoro uchodźców, którzy są objęci 

odpowiednią opieką.  

Burmistrz zwrócił się z prośbą do mieszkańców, którzy przyjęli pod swój dach uchodźców  

o kontakt z Urzędem Miejskim w Więcborku. Informacje te są niezbędne do rozeznania 

potrzeb, jak i udzielenia adekwatnej pomocy. Zaapelował również, aby w tej mierze 

podejmować odpowiedzialne decyzje, mając na względzie to, ze uchodźcy nie przybyli tu na 

tydzień – dwa, ale być może na kilka miesięcy, a nawet kilka lat. Zaznaczył, że przyjęcie 

uchodźców przez osoby prywatne jest dobrowolne i trzeba mieć na uwadze to, że w tym 

momencie wiążą się oni w pewien sposób z uchodźcami. Na dziś według oficjalnych 

informacji z Urzędu Wojewódzkiego koszty tego typu pomocy prywatnej nie są finansowane 

przez Rząd. Tylko lokacje wykonywane centralnie w uzgodnieniu z Wojewodą podlegają 

refundacji pobytu i wyżywienia/. 

Organizowane są prywatne transporty po osoby na granicę. Jeżeli odbywa się to po osoby, 

na którą tu, czy w innym miejscu ktoś czeka, to oczywiście jest to uzasadnione. Nie ma 

potrzeby, aby w tej chwili organizować spontanicznie tego typu transporty prywatne dla 

uchodźców. Po przekroczeniu granicy, uchodźcy są objęci opieką i dysponowani w miejsca 

wcześniej przygotowane. 

Pomoc humanitarna – zbiórki darów i żywności – sytuacja na terenie Ukrainy jest bardzo 

dynamiczna, a zagrożenie zwiększa się z dnia na dzień i z godziny na godzinę. Obecnie nie 
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ma możliwości i odradza się podejmowanie prób dostarczania na Ukrainę pomocy 

humanitarnej prywatnie na tzw. własną rękę. Wspólnie ze stroną Rządową ustalono zasady 

organizacji i przekazywania tej pomocy. Na poziomie każdego samorządu utworzono 

odpowiednio: gminne, powiatowe i wojewódzkie magazyny. W Więcborku punkt taki 

wyznaczony został w Centrum Aktywności lokalnej przy ul. Rybackiej 11a, gdzie od 

poniedziałku do piątku w godz. 10:00 – 12:00 i od 15:00 – 17:00 można przekazywać pomoc 

rzeczową. Produkty dostarczane przez mieszkańców, będą segregowane wg listy określonej 

przez stronę rządową i pakowane w kartony. Następnie zostaną one przewiezione do punktów 

powiatowych, a stamtąd trafią do magazynów wojewódzkich. Województwa przekażą 

zgromadzona pomoc do centrum logistycznego przy granicy z Ukrainą. 

Wszystkie aktualne informacje zamieszczane są na stronie internetowej Gminy Więcbork – 

Więcbork.pl, oraz na facebooku Gminy Więcbork. Na stronie internetowej Gminy Więcbork 

w prawym górny rogu dodana została również specjalna zakładka „Pomoc dla Ukrainy”, 

gdzie zamieszczone są wszelkie niezbędne informacje zarówno dla osób, które chcą nieść 

pomoc, jak i dla tych, którzy tej pomocy szukają. 

Do gminy dociera mnóstwo informacji od mieszkańców, organizacji, instytucji, zgłaszających 

chęć niesienia pomocy. Zakres tej pomocy jest bardzo szeroki - od materialnej w formie 

darów, żywności, odzieży, wsparcie logistyczne, organizacyjne, miejsc noclegowych, poprzez 

wsparcie psychologiczne, opiekę i możliwość organizacji zajęć dla dzieci. Wszystkie te 

informacje są gromadzone, aby w przypadku zaistnienia potrzeby z nich skorzystać.  

 

Burmistrz Więcborka wyraził dumę z postawy mieszkańców Gminy Więcbork, którzy  

w obliczu wielkiej tragedii, jaka spotkała Ukrainę i Naród Ukraiński, bardzo licznie chcą 

pomagać i deklarują solidarność. Dziękował wszystkim tym, którzy w to dzieło pomocy się 

włączają. Ta część wystąpienia Burmistrz zakończył słowami cyt.: „Chwała Ukrainie” – 

koniec cytatu. 

Wnioski na zadania inwestycyjne złożone przez Gminę Więcbork w ramach Programu 

„Polski Ład”: 

II edycja Programu: 

 Wniosek dotyczący infrastruktury wodno-kanalizacyjnej – „Poprawa gospodarki wodno-

ściekowej na terenie miasta i gminy Więcbork”. Jest to ponowienie wniosku, który  

w I edycji nie uzyskał dofinansowania poszerzonego o jedno dodatkowe zadanie.  

W ramach tego wniosku Gmina planuje: 

 przebudowę i rozbudowę stacji uzdatniania wody z budowa dwóch zbiorników 

retencyjnych w Więcborku, 

  przebudowę stacji uzdatniania wody wraz z budową zbiornika retencyjnego  

z infrastruktura techniczną w Pęperzynie,  

 budowę sieci kanalizacji sanitarnej w ulicach: Potulickich, Zamkowej i Biskupa 

Andrzeja Zebrzydowskiego w Więcborku. 

Przewidywana wartość tych inwestycji to: 5.250.000,00 zł, a kwota wnioskowanych środków: 

4.987,500 tj. 95% dofinansowania. 

 Wniosek dotyczący infrastruktury drogowej. Zadania zgłoszone w ramach wniosku, to te, 

na które Gmina posiada wykonaną dokumentacje techniczną. Jest to bardzo ważne – 

kluczowe, gdyż Gmina ma świadomość, że w przypadku otrzymania środków w ciągu 
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sześciu miesięcy musi ogłosić postępowanie przetargowe. W ramach tego wniosku 

wpisano następujące inwestycje: 

 budowa drogi gminnej na ulicy 28 Stycznia w Więcborku wraz z niezbędną 

infrastrukturą techniczną w tym budowa kanalizacji deszczowej, 

 budowa drogi ulicy Leśnej w Sypniewie wraz niezbędna infrastrukturą techniczną, 

 budowa drogi na terenie działki 369/19 i 391/1 – droga dojazdowa, która docelowo 

po zrealizowaniu inwestycji dotyczącej gazyfikacji miasta, będzie dojazdem do 

stacji re gazyfikacji. W innym przypadku, jako droga dojazdowa do gruntów 

gminnych, 

  budowa drogi w Sypniewie Wybudowanie, 

 budowa drogi w Runowie Krajeńskim – odcinek około 200m II etap budowy drogi 

realizowanej dwa lata temu. 

Cześć z ww. inwestycji wpisana jest już do realizacji w budżet roku 2022. Niemniej Gmina 

zdaje sobie sprawę, że możliwość uzyskania dofinansowania w wysokości 95% znacznie 

zwiększy szanse ich realizacji. Zatem warto spróbować i sięgnąć po te środki. Wartość ww. 

inwestycji, to kwota 6.220.000,00 zł, wnioskowane środki, to kwota 5.909.000,00 zł. 

 Wniosek na infrastrukturę turystyczną: „Budowa ścieżek pieszo - rowerowych wraz  

z infrastrukturą towarzysząca w gminie Więcbork”. Pod tym pojęciem kryje się budowa 

trzech odcinków ścieżek pieszo- rowerowych: 

 Przy jeziorze Więcborskim, na która przygotowana została już koncepcja – 

dokumentacja techniczna, 

 Odcinek ścieżki od ronda w Więcborku do Firmy „Gabi-Bis”. 

 Odcinek od ronda w Więcborku do Runowa Krajeńskiego. 

Wartość tych zadań to kwota: 10.000.000,00 zł. Wnioskowana kwota dofinansowania, to: 

9.000.000,00 zł. 

III edycja programu – trzeci nabór /dla gmin, w których funkcjonowały kiedyś 

państwowe Gospodarstwa Rolne/ 

 Wniosek dotyczący budowy, przebudowy i rozbudowy świetlic wiejskich  

w miejscowościach: Witunia, Pęperzyn i Jeleń. Gmina posiada stosowne dokumentacje. 

W przypadku świetlicy w Wituni po wykonaniu aktualizacji kosztorysu okazało się, że 

pierwotna wartość zadania 1.100.000,00 zł  na dziś zamyka się w kosztach 1.900.000,00 zł. 

Mając świadomość, że Gmina posiada już środki w ramach Funduszy Strategicznych na tą 

inwestycję w wysokości 825.000,00 zł, a chcąc zrealizować ją w zakresie przygotowanej 

dokumentacji, musi pozyskać jeszcze na to ponad 1.000.000,00 zł wkładu własnego.  

Z uzyskanych informacji wynika, że jest możliwość łączenia środków w ramach Funduszu 

Inwestycji Strategicznych, który został ogłoszony, razem ze środkami, które Gmina już 

pozyskała. Podobna sytuacja jest w przypadku Pęperzyna, gdzie też już częściowo Gmina ma 

środki zabezpieczone w wysokości 400.000,00 zł. 

Łącznie na te trzy inwestycje, kwota deklarowanego udziału własnego, w tym środków, które 

Gmina ma już zabezpieczone to: 1.250.000,00 zł. wymienione inwestycje to łączny koszt: 

3.250.000,00 zł. Wnioskowana kwota dofinansowania: 2.000.000,00 zł. 

 Wniosek dotyczący budowy na terenie Więcborka skateparku. Inwestycje oszacowano na 

kwotę 1.000.000,00 zł. Możliwość otrzymania dofinansowania to kwota: 980.000,00 zł. 

/98% wartości inwestycji/ 
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Łączna wartość wymienionych inwestycji w pięciu złożonych wnioskach, to kwota ponad 

25.000.000,00 zł. Wartość dofinansowania, o które wnioskuje Gmina Więcbork, to 

prawie 23.000.000,00 zł.  

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Mateusz Łański powiedział, że po ostatniej sesji i artykule, jaki ukazał się na łamach 

lokalnej prasy wielu ludzi się oburzyło na informację o wysokim koszcie budowy świetlicy  

w Wituni. Doszły też do niego głosy, że wiele podmiotów gospodarczych byłoby w stanie za 

wiele mniejszą kwotę tj. poniżej 1.000.000,00 zł , wykonać to przedsięwzięcie. Kwota podana 

przez Burmistrz wydaje się być horrendalna w porównaniu z tym, za ile buduje się domy 

mieszkalne o podobnym metrażu. Pytał, czy nie można wcześniej ogłosić przetargu  

i sprawdzić, jakie będą oferty.  

Burmistrz Więcborka odpowiadając radnemu użył porównania, w którym jeden kupuje 

samochód za 40.000,00 zł, drugi za 500.000,00 zł. Po co kupować samochód za 500.000,00 zł 

skoro można kupić za 40.000,00 zł.? Pytanie jednak, czy te dwa samochody są takie same? 

Oczywiście chyli czoła przed tymi, którzy deklarują, że wybudowaliby to za połowę ceny  

i ma nadzieję, że podmioty te wezmą udział w przetargu. Co zaś do samego przetargu, to nie 

ma możliwości go ogłosić bez zabezpieczenia w budżecie Gminy środków na całość 

inwestycji. Procedura przetargowa może rozpocząć się dopiero po otrzymaniu Promesy 

wstępnej z Programu „Polski Ład”. Poza tym należy mieć na uwadze to, że w przypadku 

inwestycji nie mówimy tylko o murach obiektu, ale też o ogrzewaniu, odpowiedniej 

wymianie powietrza (wentylacja), zagospodarowaniu terenu wokół budynku, o części paneli 

fotowoltaicznych tj. o wielu aspektach, których częściowo nie będzie widać, ale jeżeli ich nie 

zrobimy, to w trakcie użytkowania mieszkańcy zarzucą Gminie, że je pominęła. Zatem 

ogłoszenie przetargu nie jest możliwe przed ogłoszeniem naboru, bo to wykluczy Gminę  

z możliwości pozyskania dofinansowania, to po pierwsze, po drugie nie można go ogłosić, 

jeżeli Gmina nie ma zabezpieczonych w budżecie środków finansowych w odpowiedniej 

wysokości. Burmistrz podkreślił, że kwota zadania, którą podał jest wysoka, ale ma też 

nadzieję, że te osoby, które dziś zgłaszają, że wykonałyby zadanie za połowę ceny, wezmą 

udział w przetargu, który zostanie ogłoszony w stosownym czasie.  

Ad.7 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radna Natasza Ksobiak złożyła interpelację w sprawie fatalnego stanu technicznego 

drogi powiatowej wiodącej do Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego 

oddział w Więcborku, opisując trudną sytuację rodzin dowożących dzieci 

niepełnosprawne do Placówki w tym szczególnie tych, które poruszają się na wózkach 

inwalidzkich, prosząc o przekazanie sprawy do właściciela drogi. 

2. Radny Andrzej Wenda złożył zapytanie o możliwość wyrównania nawierzchni po 

przejeździe kolejowym w Sypniewie. 

 Radny złożył też zapytanie, czy Burmistrz Więcborka podejmie w najbliższym czasie 

temat uposażeń sołtysów z terenu gminy Więcbork. 

3. Radny Jacek Kabattek w imieniu mieszkańców Zakrzewskiej Osady zwrócił się  

o przedstawienie podstaw prawnych uniemożliwiających powstawanie farm 

fotowoltaicznych na terenie Zakrzewskiej Osady. 

4. Radna Dorota Wnuk złożyła trzy interpelacje: 

 Zwrócenie się do Starosty Sępoleńskiego oraz Zarządu Drogowego w Sępólnie 

Krajeńskim o remont drogi powiatowej przebiegającej przez Jastrzębiec ze szczególnym 

uwzględnieniem skrzyżowania Więcbork-Sośno-Karolewo-Ostrówek. Droga ta jest  
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w złym stanie technicznym. Ponadto skazane jest dokończenie budowy chodników  

rozpoczętych kilka lat wcześniej, których kontynuację uzależniono od remontu drogi.  

 Zwrócenie się do zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim o remont przepustów 

drogowych drogi powiatowej przebiegającej przez Jastrzębiec. Szczególnie szybkiej 

interwencji wymaga przepust, który po nawałnicy z roku 2017 została wylana nowa 

nawierzchnia bez wcześniejszej naprawy istniejących przepustów (obecnie droga w tych 

miejscach się zarywa).   

 Wystąpienie do Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim o rozpoczęcie  

w najbliższym czasie prac naprawczych na drogach powiatowych po sezonie zimowym 

(uzupełnienie ubytków w nawierzchni dróg powiatowych) 

5. Radny Mateusz Łański ponowił zapytanie dotyczące uruchomienia nowo 

wybudowanego oświetlenia przy ulicy Wincentego Witosa w Wituni. Ostatnie 

wyjaśnienia Burmistrza w tej kwestii przekazał mieszkańcom i zostały one przyjęte do 

wiadomości, ale chciałby wiedzieć, czy w trakcie miesiąca po ostatnim zapytaniu w tej 

sprawie jest jakiś postęp w rozmowach z Enea. 

Przewodnicząca RM poinformowała, że na sesji miał być obecny Starosta powiatu 

Sępoleńskiego, ale przekazał informację, że nie będzie obecny. Zatem dzisiejsze zapytania  

i interpelacje, których tematyka dotyczyła samorządu powiatu, będzie można omówić na 

kolejnej sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

Burmistrz Więcborka zaznaczył, ze na interpelacje i zapytania pisemne oczywiście odpowie 

w tej samej formie w przepisowym czasie, ale chciałby się odnieść na bieżąco do kilku spraw. 

 Oświetlenie na ulicy Wincentego Witosa w Wituni – został już założony licznik i zgodnie 

z posiadanymi informacjami jest duża szansa, że te światła o odpowiedniej porze w tym 

tygodniu zaświecą. 

 Kwestia zgłoszona przez radną Nataszę Ksobiak jest Burmistrzowi znana. Rozmawiał  

o tym z rodzicem, z którym również rozmawiała radna. Zaznaczył jednoznacznie, że na 

przestrzeni ostatnich kilku lat nikt na ten temat z nim nie rozmawiał, co więcej teren,  

o którym mowa /i o tym został poinformowany również rodzic/, jest w zarządzaniu Pana 

Starosty Sępoleńskiego, czyli Powiatu Sępoleńskiego. Rozgorzała niemiła dyskusja na 

forum internetowym, gdzie przekazane zostały żale mieszkanki naszej gminy. Ubolewał 

nad tym, że w całej sprawie wszyscy samorządowcy zostali „wrzuceni do jednego worka” 

poprzez stwierdzenia: „że ktoś obiecywał przed wyborami złote góry i, że coś tam będzie 

zrobione”. Pytał konkretnie, czy ten „ktoś” ma imię i nazwisko, bo na pewno nie jest nim 

on – Burmistrz Więcborka - nikt o tym z nim nie rozmawiał. Mieszkanka przyznała, że 

przez wiele lat była przekonana o tym, że grunt jest częściowo Gminy, częściowo 

Powiatu. Takie informacje są do sprawdzenia i zawsze można o to zapytać  

i zweryfikować posiadane informacje. Wówczas też można zwracać się precyzyjnie  

o interwencję do danego właściciela, czy zarządcy terenu. Tą sprawę wyjaśnił  

z mieszkanką, ale należy też publicznie wskazać, jak takie sprawy wpierw sprawdzić, bo 

jest przekonany, że 90% osób, które przeczytały wpis na forum, jako winnego wskazało 

Burmistrza Więcborka, natomiast on, jeżeli coś deklaruje, to ze swoich deklaracji stara się 

wywiązywać. Pismo w sprawie przedmiotowej drogi trafiło również do niego i wyraził 

gotowość przedstawienia jej Staroście Sępoleńskiemu. Kwestia poruszona przez radnego 

Kabattka, będzie wyjaśniona pisemnie, choć już teraz może zapewnić, że jeżeli ktoś 

otrzymał negatywną odpowiedź na złożony wniosek to, na pewno było to prawnie 

umocowane. Każdy wniosek jest rozpatrywany indywidualnie i jeżeli nie spełnia 

przesłanek wymaganych przez prawo załatwiany jest negatywnie. Gdyby decyzja 
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odmowna nie była zgodna z prawem Samorządowe Kolegium Odwoławcze uchyliłoby 

wydaną decyzję.   

Radna Ksobiak stwierdziła, że rodzic nie musi wiedzieć, kto jest właścicielem danej drogi. 

Jest radną, a w związku z tym przedstawicielem mieszkańców, zatem czuje się w obowiązku 

zając sprawą i pomóc rozwiązać problem, który do niej zgłoszono. Poza tym z pobudek 

czysto ludzkich chyli czoła matce, która się do niej zwróciła, bo jako jedyna odważyła się 

ruszyć tą sprawę i walczyć o prawa swojego chorego, niepełnosprawnego dziecka. Sądziła, że 

każdy z obecnych w takiej sytuacji zachowałby się podobnie. 

Burmistrz Więcborka podkreślił, że chciałby być dobrze zrozumiany. Zaznaczył, że  

w żaden sposób nie ma pretensji do mieszkanki, która poruszyła temat. Chodzi mu jedynie  

o to, że jeżeli ktoś wypowiada pewne słowa musi być za nie odpowiedzialny. Jeżeli mówimy 

„samorządowcy”, wskazujmy konkretnie kto. Radni są przedstawicielami mieszkańców  

i w ich imieniu winni interweniować nie tylko w sprawach mienia i nieruchomości gminy 

Więcbork, ale również w sprawach mieszkańców. Rozumie i szanuje tą interpelację, i również 

deklaruje swoją pomoc w załatwieniu sprawy. 

Przewodnicząca RM przypomniała, że radni są radnymi z terenu gminy Więcbork, ale nie 

mają możliwości inwestować pieniędzy gminnych w nieruchomości niebędące własnością 

Gminy Więcbork. Radni mogą temat podjąć i przekazać interpelację według kompetencji. 

Informacja o tym, że taka sprawa wypłynęła na facebooku dotarła również do niej, ale stoi na 

stanowisku, że odpowiedzialność powinni za to wziąć właściwi samorządowcy. Gmina 

Więcbork może pomóc w pewnym zakresie, co wielokrotnie czyni dokładając do inwestycji 

powiatowych na terenie gminy Więcbork. Jeżeli dzieje się krzywda, a szczególnie, kiedy 

dotyczy to osób niepełnosprawnych, którym należy się szczególna opieka, to również 

samorządowcy zza miedzy niech biorą odpowiedzialność za to, co robią. Radna Wyraziła 

nadzieję, że na kolejnej sesji pojawi się Starosta i być może Wicestarosta, i te kwestie będzie 

można poruszyć wprost. Dziś roztrząsanie sprawy nie ma sensu, gdyż ww. muszą się do tego 

odnieść. 

Radna Ksobiak wskazała, że jej interpelacja jest zasygnalizowaniem problemu, który należy 

przekazać dalej i nadać sprawie bieg. 

Radny Stanisław Wegner wyraził zadowolenie, że w końcu Starosta pojawi się na sesji. 

Zawsze był i do dziś jest przeciwnikiem tego Powiatu. Gmina Więcbork zawsze była 

pomijana w inwestycjach przez Powiat, pierwsze zawsze było i jest Sępólno, dopiero później 

jak się uda to Więcbork, a na końcu Kamień. Trzeba wyraźnie powiedzieć Staroście, że ma 

odpowiadać za swoje drogi i je robić, a nie tylko zwracać się o pieniądze do Gminy 

Więcbork. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję.  

Ad.8  Sprawozdanie z działalności sołectw gminy Więcbork w zakresie realizacji funduszów 

sołeckich oraz aktywności kulturalnej w roku 2021 przedstawił Zastępca Burmistrza 

Więcborka p. Jacek Masztakowski 

 

Sprawozdanie stanowi Załącznik do niniejszego protokoły /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/ 

Zastępca Burmistrza Więcborka do powyższego sprawozdania, które radni otrzymali  

w materiałach wraz z zaproszeniem na sesję i porządkiem obrad, dodał słowo komentarza, 



12 
 

mówiąc, że fundusz sołecki realizowany jest na mocy ustawy o funduszu sołeckim z 2014 

roku. Fundusz ten jest wyliczany i uzależniony od liczby mieszkańców i kwoty bazowej, 

która jest, co roku podawana przez Główny Urząd Statystyczny. Na tej podstawie fundusz 

sołecki wyliczany jest dla poszczególnych sołectw. W poprzednim roku fundusz sołecki 

wynosił 517.677, 85 zł. W strukturze wydatkowej sołectw, podobnie jak w latach 

poprzednich, największy procentowy udział stanowią wydatki związane z drogami (ponad 

połowa środków został przeznaczona na drogi). Cieszy fakt, że mieszkańcy sołectw 

dostrzegają istotne problemy i środki dysponują na newralgiczne zadania, które przyczyniają 

się długofalowo do poprawy infrastruktury w sołectwach.  Burmistrz zawsze deklaruje 50% 

wsparcie do środków przeznaczanych przez poszczególne sołectwa do zadań drogowych, aby 

wyremontować jak największą ilość dróg. Drugą istotną pozycją wydatkową są remonty  

i doposażenie świetlic wiejskich. W ubiegłym roku na ten cel sołectwa przeznaczyły kwotę 

ponad 60.000,00 zł, co jest wyrazem ich dbałości, o przekazane im mienie. Ponadto fundusze 

sołeckie mocno zaangażowane są w uzupełnienie punktów świetlnych i w tym zakresie 

przeznaczają środki zarówno na zakup i montaż lamp solarnych oraz wieszanie lamp na 

istniejących już słupach energetycznych. Przez wiele lat pewna pula funduszy przeznaczana 

była na wszelkiego rodzaju imprezy integracyjne. Niestety od dwóch lat tj. od momentu 

pojawienia się pandemii w Polsce, ten aspekt działalności sołectw został mocno 

wyhamowany. Pomimo tego, niemal 40.000,00 zł zostało przeznaczone z funduszu na 

imprezy typu: rajdy rowerowe, spotkania okolicznościowe. Jest to zdecydowanie pozytywny 

przejaw aktywności sołectw przyczyniający się do integracji mieszkańców i wspólnot 

sołeckich. Ostatnią, ale również ważną grupa wydatków sołeckich, są środki przeznaczane na 

utrzymanie terenów zielonych i estetyki terenów wiejskich (kwota ponad 30.000,00 zł). 

Dbałość o tą sferę, przekłada się na odbiór wizerunkowy sołectw. 

Kończąc Zastępca Burmistrza podziękował  wszystkim sołtysom, radom sołeckim oraz 

mieszkańcom, za przemyślany i racjonalny sposób dysponowania funduszami,. Wyraził tez 

nadzieję, że współpraca na linii sołtysi - rady sołeckie - mieszkańcy oraz Urząd Miejski, 

będzie układała się pomyślnie.  

Przewodnicząca RM wskazała, że co roku przy okazji tego sprawozdania, ale też na każdą 

sesję RM zapraszani byli sołtysi. Z uwagi na obecna sytuację pandemiczną, obecność tak 

licznej grupy osób na sesji nie jest możliwa. Ma jednak nadzieję, że już wkrótce się to zmieni 

i wszystko wróci do ustalonego porządku. 

Radny Jacek Kabattek i Sołtys sołectwa Zakrzewska Osada, mówił, że sołtysi najlepiej 

znają swoje środowisko i jego potrzeby. Rzeczywiście w sferze drogowej jest duży postęp, ale 

jeszcze nie wszystko, co trzeba udało się zrobić i cały czas pozostają miejsca wymagające 

interwencji. Jeżeli chodzi o remonty i doposażenie świetlic, to bardzo mocno zastanawia się, 

jak w tej chwili planować tego typu wydatki mając na uwadze informację Burmistrza 

Więcborka w kwestii znaczącego wzrostu cen. O którym wspominał przy okazji wyjaśnień 

dotyczących budowy świetlicy w Wituni.  

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiadając przedmówcy zauważył, że po sezonie 

zimowym stan dróg wymaga interwencji. Od ubiegłego tygodnia gminna ekipa naprawcza, tj. 

równiarka i brygada remontowa, ruszyła w teren i systematycznie te nawierzchnie są 

przywracane do należytego stanu. Miejsca - odcinki wymagające interwencji zostały wpisane 

w grafik, jest ich trzydzieści i należy uzbroić się w cierpliwość, bo proces naprawczy jest  

w toku i trochę potrwa. Jeżeli chodzi o druga część pytania radnego odnośnie sposobu 

planowania inwestycji w czasie dynamicznego wzrostu cen towarów i usług, zaprasza 
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wszystkich sołtysów do Urzędu Miejskiego, gdzie wspólnie te kwestie zostaną 

przedyskutowane.  

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Ad.9 Projekt uchwały w sprawie aktualizacji „Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork”, przedstawił Zastępca Burmistrza 

Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

Uchwała jest realizacją Rządowego Programu oczyszczania kraju z azbestu przewidywanego 

na lata 2009-2032. Gmina Więcbork od kilku lat aktywnie uczestniczy w tym Programie 

przyczynia się wymiernie do zmniejszenia ilości tego materiału na terenie gminy Więcbork. 

Co roku wywoływany jej przedmiotowy projekt uchwały mający na celu dokonanie 

aktualizacji danych w zakresie obiektów pozostałych do weryfikacji oraz ilości materiału 

usuniętego i pozostałego do usunięcia. We wrześniu ubiegłego roku Gmina Więcbork 

podpisała z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu 

umowę dotyczącą usuwania azbestu. Jest to umowa zawarta na trzy lata, a kwota 

dofinansowania wynosi 260.500,00 zł. W ubiegłym roku Gmina zrealizowała działanie na 

kwotę 120.000,00 zł, a kwota niewykorzystana przeszła na kolejny rok. Należy mieć nadzieję, 

że utrzymując nadal poziom realizacji założeń programu, Gmina Więcbork utrzyma pozycję 

jednego z liderów w województwie kujawsko-pomorskim.  

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.10  Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2022 omówiła 

Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 
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Zmiany dotyczyły: 

 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.1.30.2022 z dnia 22 lutego 2022r. 

Niniejszym pismem Wojewoda ustalił plan dotacji (§2010) w rozdz. 75011 na kwotę 

252.500,00 zł (tj. zmniejszył dotychczasowy plan o kwotę 6.100,00 zł). W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4010 i §4260. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Krajowego Biura Wyborczego Delegatura w Bydgoszczy nr DBD-775-1/22 z dnia 17 lutego 

2022 r. zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 75109 o kwotę 6.570,00 zł  

z przeznaczeniem na organizację i przeprowadzenie wyborów uzupełniających do Rady 

Miejskiej w Więcborku w okręgu wyborczym nr 1, zarządzonych na dzień 3 kwietnia 2022r. 

W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w § 3030, §4010, §4110, 

§4120, §4170, §4210, §4300 i §4410. 

3. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Ministra 

Finansów nr ST3.4750.1.2022 z dnia 16 lutego 2022 r. Niniejszym pismem Minister ustalił 

ostateczny plan subwencji oświatowej dla Gminy Więcbork na rok 2022, który wynosi 

11.549.835,00 zł (tj. zmniejszył o kwotę 95.663,00 zł). Po stronie wydatków zmniejszeniu 

uległy plany finansowe w rozdziale 80101 §4790 i w rozdziale 80103 §4790. 

4. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.1.30.2022 z dnia 22 lutego 2022r. 

Niniejszym pismem Wojewoda ustalił plan dotacji (§2030) w rozdz. 85219 na kwotę 

232.700,00 zł (tj. zwiększył dotychczasowy plan o kwotę 31.200,00 zł). W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4010. 

5. Zwiększa się plan finansowy dochodów (§2460) i wydatków (§4300) w rozdziale 90095  

w związku z realizacją w br. kolejnego etapu zadania polegającego na unieszkodliwianiu 

wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork. Zgodnie z podpisaną w dniu 

10.09.2021r. z WFOŚiGW w Toruniu umową nr DB 21069/OZ-az na realizację tego zadania 

na ten rok Gmina może przeznaczyć łączną kwotę 80.000,00 zł powiększoną  

o niewykorzystane środki z roku 2021 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radna Beata Kopta zapytała, z czego wynika zmniejszenie subwencji oświatowej. 

Skarbnik Gminy Więcbork wyjaśniła, że na metrykę trzeba jeszcze poczekać. Pismo, które 

otrzymała w tej sprawie Gmina Więcbork, będące podstawą do zmniejszenia, określa tylko 

kwotę zmniejszenia. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 



15 
 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.11 Wolne wnioski i informacje. 

 

Radny Jan Antczak podziękował wszystkim nauczycielom, Paniom z Koła Gospodyń 

Wiejskich i mieszkańcom sołectwa Runowo Krajeńskie, za aktywne włączenie się w pomoc 

dla uchodźców z Ukrainy i okazanie solidarności z Narodem Ukraińskim. 

  

Przewodnicząca RM przypomniała o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych za rok 

2021. Formularz edytowalny został radnym przekazany na skrzynki mailowe, natomiast radni 

chcący skorzystać z papierowej formy wypełnienia oświadczenia po sesji mogą takowe 

otrzymać od pracownika biura RM. 

 

 Burmistrz Więcborka przekazał informację, że zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami, na 

marcowej sesji, która odbędzie się pod koniec miesiąca, stosowny projekt w tej sprawie 

zostanie przedstawiony na posiedzeniu komisji, a następnie na sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

Na tym obrady zakończono 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady czterdziestej trzeciej sesji Rady 

Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 
 

 


